
Protokół nr 33/2014 
ze wspólnego posiedzenia KOMISJI w dniu  26 marca  2014  roku w godz. od 14

00
 do 16

00
 w 

sali Gminnego Centrum Kultury  Sportu  Turystyki i Rekreacji w Poniecu. 

___________________________________________________________________________ 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: 

 Rewizyjnej, 

 Rozwoju Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, Budżetu 

i Rolnictwa 

 Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej Zdrowia Spraw Socjalnych i Obywatelskich, 

oraz: 

  Burmistrz  Ponieca   i  pracownicy Urzędu Miejskiego       

 Przewodniczący Rady  Miejskiej                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

 Przedstawicielka  prasy lokalnej                                        

                                                                                                                                                    

Przewodnicząca Komisji Grażyna Biernaczyk dokonała otwarcia wspólnego posiedzenia, 

powitała przybyłych członków komisji i zaproszonych gości. Poinformowała, że otrzymała 

upoważnienie przewodniczących komisji do prowadzenia wspólnego posiedzenia komisji.  

Stwierdziła,   że tematem wspólnego posiedzenia komisji jest zaopiniowanie materiałów na  

XXXVII  sesję  dotyczących projektów uchwał i sprawozdań w sprawach : 

 

1.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Poniec na lata 2014-2032. 

2.  zmian w uchwale budżetowej Gminy Poniec na rok 2014. 

3.  zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  

    Wodnej w  Poznaniu. 

4. zmiany uchwały Nr XXIV/199/2012 Rady Miejskiej w Poniecu z dnia 7 grudnia 2012  

    roku  w sprawie  zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego w ramach  

    inicjatywy JESSICA. 

5. zmiany uchwały Nr XXXIII/265/2013 Rady Miejskiej w Poniecu z dnia  

    31 października 2013 roku w  sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

6. wyrażenia / niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy w roku 2015  

    środków  stanowiących fundusz sołecki. 

7.  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  

     zwierząt na terenie  Gminy Poniec. 

8.  sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2013. 

9.  sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

     Problemów  Alkoholowych  i Przeciwdziałania Narkomanii w 2013 roku. 

10. Sprawy organizacyjne. 

 

Przystąpiono do omawiania  poszczególnych punktów. 

 

Ad. 1.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla  

Gminy  Poniec na lata 2014-2032. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem.  

Poinformował, że zmiany dotyczą inwestycji realizowanych w 2014 roku. O kwotę 1.853.043 

zł. zmniejszono w 2014 roku wartość zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej z 

przykanalikami w Łęce Wielkiej”- co wynika z ustalenia wartości zadania po 

przeprowadzonym przetargu. O kwotę 157.135 zł. zwiększono dla roku 2014 wartość zadania 

„Odnowa i nadanie nowych funkcji zdekapitalizowanym budynkom poszpitalnym poprzez 



stworzenie przedszkola samorządowego” – z przyczyny przesunięcia kwoty na rok bieżący z 

roku 2013. Proponuje się zwiększenie również dla roku 2015 wartości zadania „Budowa hali 

widowiskowo sportowej w Poniecu” o kwotę 1.000.000 zł. Powyższa zmiana umożliwi 

ubieganie się o dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 

 

Radna Aneta Wrotyńska zwróciła się z zapytaniem czy kwota 1.000.000 zł zwiększa limit 

środków przeznaczonych na budowę hali widowiskowo sportowej w 2015 roku. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski udzielając wyjaśnień poinformował, że zapis ten jest 

niezbędny do przeprowadzenia drugiego przetargu na urządzenie hali widowiskowo 

sportowej, dotyczy budżetu 2015 roku.  

 

Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak poinformował, że w roku bieżącym są realizowane 

trzy duże inwestycje tj. budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w Łęce 

Wielkiej, adaptacja budynków poszpitalnych na przedszkole samorządowe i budowa hali 

widowiskowo sportowej w Poniecu. Przy realizacji tak priorytetowych inwestycji istotna jest 

współpraca z instytucjami w celu pozyskania środków zewnętrznych. W znacznym stopniu 

będzie dofinansowana budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w Łęce Wielkiej. 

Zachodzi konieczność sporządzenia wniosku do Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej o 

dofinansowanie budowy hali widowiskowo sportowej przed podpisaniem umowy na 

wyposażenie obiektu. 

 

 

Członkowie komisji po przedyskutowaniu tematu przyjęli projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy  Poniec na lata  2014-2032.  

 

 

Ad. 2. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Poniec na rok 

           2014. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

w sprawie zmian   w uchwale budżetowej na 2014 rok, które przedstawiają się następująco  w 

planie dochodów i wydatków. 

 

Zmiany w dochodach 

Dział 758 

Na podstawie informacji Ministra Finansów nr ST3/4820/2/2014 z dnia 13 lutego 2014 

zmniejsza się plan części oświatowej subwencji ogólnej o 234.547 zł. 

Dział 801 

- w związku z otrzymaniem odszkodowania  z ubezpieczenia mienia za szkody wyrządzone 

wichurą w  Zespole Szkół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Żytowiecku zwiększa się plan 

dochodów z tego tytułu o kwotę 4.975 zł. 

- na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.58.2014.2 o 

zwiększeniu planu dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy w zakresie 

wychowania przedszkolnego w 2014 roku zwiększa się plan dochodów z tego tytułu dla 

rozdziału 80103 o kwotę 27.783 zł. i dla rozdziału 80104 o kwotę 283.873 zł. 

Dział 852 

-na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.66.2014.8 o 

ustaleniu planu dotacji na realizację programu wieloletniego "Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania" w wysokości 37.600 zł.  zwiększa się o te kwotę plan dochodów z tego tytułu.  



- na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.72.2014.4 zwiększa 

się plan dotacji o kwotę 889 zł. z powodu korekty  w naliczeniu należnej dotacji na 2014 rok 

Razem zmiany w dochodach – plus 120.573 zł. 

 

Zmiany wydatków 

Dział 010 

- w związku z koniecznością przeprowadzenia konserwacji Rowu Gościejewickiego na 

odcinku w gminie Poniec  proponuje sie zwiększyć plan wydatków z przeznaczeniem na ten 

cel o kwotę 2.500 zł. 

- po ustaleniu, na podstawie przeprowadzonego przetargu, ostatecznych  kosztów realizacji 

inwestycji " Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w Łęce Wielkiej" na kwotę 

2.030.000 zł. proponuje się zmniejszyć plan wydatków na to zadanie o kwotę 1.853.043 zł.  

Dział 600 

proponuje się zwiększyć o 1.000 zł. plan wydatku inwestycyjnego zakupu wiaty 

przystankowej dla Zawady z powodu niemożliwości zakupu wiaty o właściwych parametrach 

za dotychczas planowaną kwotę. 

Dział 750 

- proponuje sie zmniejszyć o kwotę 5.300 wydatki osobowe w Urzędzie Miejskim, pierwotnie 

przeznaczone na wynagrodzenie pracowników interwencyjnych i przeznaczyć tę kwotę, 

zaplanowaną dodatkowo w dziale 852 rozdz. 85295  na wypłatę świadczeń dla czterech 

bezrobotnych osób  skierowanych z Urzędu Pracy do wykonywania prac społeczno 

użytecznych na trenie Gminy zgodnie z zawartym porozumieniem. 

- zmniejsza się plan wydatków na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych o 

kwotę7.653 zł. ustalając go tym samym na wysokości zgodnej z obowiązującymi przepisami 

prawa. 

- w związku z planowanym zakupem urządzenia UPS APC służącego do zabezpieczenia 

zasilania szafy serwerowej w Urzędzie Miejskim proponuje się o kwotę 5.900 zł. zmniejszyć 

plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia i  zaplanować zakup inwestycyjny ww. 

urządzenia za tę kwotę. 

- proponuje sie zwiększyć plan wynagrodzeń bezosobowych na promocję gminy o kwotę 

6.500 zł. z przeznaczeniem na wynagrodzenie za  tłumaczenie książki "Punitz 1271-1945" 

dotyczącej dziejów Ponieca z języka niemieckiego na polski. 

- proponuje sie przenieść zaplanowane na zakup usług pozostałych w zakresie promocji 

gminy 29.000 zł. na dotację dla Gminnego Centrum Kultury Sportu Turystyki i Rekreacji 

celem realizacji części zadań Gminy w zakresie promocji przez Centrum. 

Dział 801 

-proponuje się zwiększyć o kwotę uzyskaną z odszkodowania za zniszczone mienie 4.975 zł. 

plan wydatków na usunięcie szkód po wichurze w Zespole Szkół Szkoły Podstawowej i 

Gimnazjum w Żytowiecku. 

- na wniosek dyrektora Szkoły Podstawowej w Poniecu proponuje sie dokonać przeniesień w 

planie wydatków jednostki ( § 4300 +4000, § 4260 - 1000, § 4370 - 1000, § 4410 - 1000, § 

4700 - 1000) 

- zwiększa sie plan wydatków Szkoły Podstawowej w Sarbinowie o kwotę 27.783 zł. z tytułu 

przyznanej dotacji na działalność oddziału przedszkolnego. 

- zwiększa się plan wydatków Przedszkola Samorządowego w Łęce Wielkiej o kwotę 108.717 

zł. z tytułu przyznanej dotacji na działalność przedszkola. 

- zwiększa się plan wydatków Przedszkola Samorządowego w Poniecu o kwotę 175.156 zł. 

zł. z tytułu przyznanej dotacji na działalność przedszkola jednocześnie dokonując,  na  

wniosek dyrektora, przeniesień w ramach limitu planu wydatków rozdziału. 



- proponuje sie zwiększyć wydatek na zadanie " Odnowienie i nadanie nowych funkcji 

zdekapitalizowanym budynkom poszpitalnym poprzez stworzenie przedszkola 

samorządowego w Poniecu" o 157.135 zł. Ma to związek niewykorzystaniem zaplanowanego 

limitu pożyczki "JESSICA" przyznanej na to zadanie i na wykup budynków poszpitalnych w 

roku ubiegłym, co pozwala na zwiększenie wartości zadania w roku bieżącym o tę kwotę.  

 Dział 852 

- oprócz ww. zmiany na wypłatę świadczeń dla osób bezrobotnych, zwiększa się, w związku 

ze zwiększeniem dotacji na ten cel, wydatki na realizację  programu wieloletniego "Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania"  o kwotę  37.600 zł.  

- zwiększa się plan wydatków OPS o kwotę 889 zł. w związku ze zwiększeniem planu dotacji 

Dział 900 

- po analizie oferty na wyposażenie placów zabaw , zaplanowanego pierwotnie w wydatkach 

bieżących na utrzymanie trenów zielonych, proponuje się na ten cel utworzyć plan wydatku 

na zakup inwestycyjny w kwocie 20.000 zł. zmniejszając jednocześnie o tę kwotę plan 

zakupów materiałów i wyposażenia.   

- proponuje sie zmniejszyć wydatki zaplanowane na naprawę oświetlenia ulicznego o kwotę 

45.000 zł. z powodu przewidywanych oszczędności w tym zakresie. 

- proponuje się zaplanować dotację inwestycyjną dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Poniecu w kwocie 45.000 zł. na zakup zamiatarki ulicznej(16.000 zł.), 

podnośnika pneumatycznego (24.000 zł.) i wózka komunalnego (5.000 zł.) 

Dział 921 

Na wniosek Dyrektora jednostki, w związku z wyższymi niż zaplanowano kosztami zakupu 

inwestycyjnego patelni elektrycznej dla świetlicy w Łęce Wielkiej, proponuje sie zwiększyć 

plan dotacji na te inwestycję o kwotę 1.100 zł. zmniejszając  w tym celu dotację na 

działalność świetlic wiejskich. 

Razem zmiana planu wydatków – minus 1.338.441. zł. 

Zmiany w pozostałych załącznikach wynikają ze zmian w zakresie dochodów i 

wydatków. 

 

W dyskusji Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że w sposób znaczący 

zmniejszyła się wysokości subwencji oświatowej dla Gminy Poniec – o kwotę 234.547 zł. 

zmniejszą się dochody budżetu w 2014 roku. Wysokość subwencji została przeszacowana na 

etapie przygotowywania projektu budżetu na 2014 rok.  

 

Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak poinformował, że na wysokość subwencji 

oświatowej znaczący wpływ ma ilość dzieci, która systematycznie zmniejsza się od 2012 

roku.  

 

Radny Stanisław Machowski nawiązał do proponowanej dotacji inwestycyjnej do Zakładu  

Gospodarki Komunalnej i Mieszkalnej w Poniecu w kwocie 45.000 zł. na zakup zamiatarki 

ulicznej – zapytał do czego będzie służyć zamiatarka.  
 

Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak udzielając wyjaśnień poinformował, że od kilku lat 

zmienia się estetyka naszego miasta. Wynajęcie samochodu do sprzątania jest bardzo 

kosztowne, dlatego korzystniejszym rozwiązaniem jest zakup zamiatarki, która będzie 

niezbędna chociażby do sprzątania wybudowanej trzykilometrowej ścieżki rowerowej. Zakup 

zamiatarki z pewnością przyczyni się do poprawy estetyki w naszej gminie.  

 

Radny Stanisław Machowski stwierdził, że zamiatarka będzie głównie wykorzystywana na 

terenie Ponieca, czy nie winniśmy się zastanowić nad faktem, że wydajemy środki na zakup 



sprzętu tylko dla miasta. Mieszkańcy wsi mają wypracowane poczucie obowiązku sprzątania 

ulic przy swojej posesji. W mieści Poniecu zdarzają się przypadki rozwalających się butelek i 

puszek na ulicach. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz Gmina ma obowiązek utrzymywania czystości chociażby 

sprzątania piasku po zimie a do takich prac tego typu urządzenie jest niezbędne. Z pewnością 

będzie wykorzystywana do prac porządkowych w Poniecu i Gminie.  

 

Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Stanisława 

Machowskiego stwierdził, że ulice w mieście Poniecu są zadbane. Utrzymanie czystości i 

porządku jest obowiązkiem gminy, proponowany zakup zamiatarki jest celowy.  

 
 

Członkowie komisji  przyjęli  projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Poniec na rok  2014. 

 

 

Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu  

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu poinformował, że Wartość zadania planowanego do 

realizacji w roku 2014  pn.  „Budowa  kanalizacji sanitarnej z  przykanalikami w Łęce 

Wielkiej” po przeprowadzonym przetargu wynosi 2.030.000 zł. z czego planowana do 

zaciągnięcia pożyczka w WFOŚ i GW w wysokości 410.584 zł. ma stanowić pokrycie 

kosztów kwalifikowanych zadania przypadających na Gminę  

 Ponadto zadania  finansowane będzie  z : 

-  pożyczki z BGK na wyprzedzające finansowanie przyznanej na zadanie pomocy finansowej 

ze środków PROW w  kwocie 1.230.507 zł.   

- środków własnych gminy. 

Zaciągnięcie pożyczki jest korzystne z uwagi  na : 

-  zwrot w   kwartalnych  ratach, 

-  oprocentowanie w wysokości 0,5 stopy redyskonta weksli w stosunku rocznym  

   liczone od nie spłaconych kwot  kapitału, lecz nie mniej niż 3% 

-  maksymalny okres do 6 lat liczony od daty zawarcia umowy pożyczki, 

-  karencję spłaty rat kapitałowych pożyczki nie dłuższą niż 2 lata od daty udzielenia  

  pożyczki   oraz  nie dłuższą niż 1 rok od daty zakończenia przedsięwzięcia określonej   

  w umowie pożyczki, 

 

W dyskusji członkowie komisji nie zgłosili uwag. 

 

Członkowie komisji przyjęli projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 

Ad. 4.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/199/2012 Rady Miejskiej 

w Poniecu z dnia 7 grudnia 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku 

Gospodarstwa Krajowego w ramach inicjatywy JESSICA. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem, 



poinformował, że  w związku z faktycznym wykorzystaniem pożyczki zaciągniętej w  ramach 

inicjatywy JESSICA w roku 2013 na poziomie 1.842.865,08 zł., w celu zrealizowania 

przedsięwzięcia „Odnowa i nadanie nowych funkcji zdekapitalizowanym budynkom 

poszpitalnym poprzez stworzenie Przedszkola Samorządowego w Poniecu” zachodzi potrzeba 

wykorzystania niezrealizowanej w roku 2013 kwoty pożyczki w wysokości 157.134,92 w 

roku 2014 poprzez zwiększenie o tę kwotę transzy pożyczki przewidzianej na rok 2014 co 

wymaga zmiany treści uchwały podjętej przez Radę Miejską Ponieca w tej sprawie. 

 

Członkowie komisji przyjęli projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIV/199/2012 Rady Miejskiej w Poniecu z dnia 7 grudnia 2012 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego w ramach inicjatywy 

JESSICA. 

 

Ad.  5.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/265/2013 Rady  

Miejskiej  w Poniecu z dnia 31 października 2013 roku w sprawie zaciągnięcia  pożyczki. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

poinformował, że w związku z przeprowadzeniem przetargu na zadanie „Budowa kanalizacji 

sanitarnej z przykanalikami w Łęce Wielkiej" została ustalona wartość tego zadania na 

poziomie znacznie niższym niż zakładano uprzednio. W związku z powyższym zmieniła się 

kwota dopłaty z funduszów Unii Europejskiej do wysokości 1.230.507 zł. a co za tym idzie 

możliwa do zaciągnięcia kwota pożyczki na wyprzedzające finansowanie tego zadania. Treść 

wywoływanej uchwały dostosowuje wyrażone w zmienianej uchwale postanowienie do stanu 

faktycznego. 

 

Członkowie komisji przyjęli projekt  uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 

XXXIII/265/2013 Rady Miejskiej  w Poniecu z dnia 31 października 2013 roku w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

 

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia / niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w  

budżecie gminy w roku 2015 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj  przedstawiając projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

poinformował, że zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim z dnia 21 lutego 2014 r. Rada Gminy 

rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

Do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy Rada podejmuje uchwałę, w której 

wyraża zgodę  na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym. 

Środki funduszu przeznacza się na realizację zadań, które są zadaniami własnymi gminy, 

służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj poinformował, że projekt uchwały został skonsultowany 

na spotkaniu z sołtysami, lokalnymi liderami, został pozytywnie  zaopiniowany przez radnych 

na wspólnym posiedzeniu komisji. Wprowadzone zmiany do ustawy o funduszu sołeckim 

dotyczą możliwości zmiany zadania realizowanego przez sołectwo  w ciągu roku 

budżetowego i uwzględnienia wspólnej  inicjatywy lokalnej  kilku sołectw przy 

wykorzystaniu środków funduszu sołeckiego. W przypadku naszej gminy odpis na fundusz 

sołecki  wynosić będzie około 90 tysięcy złotych. 
 



Radny Stanisław Machowski stwierdził, że rady sołeckie opowiadają się za utworzeniem 

funduszu sołeckiego.  
 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński poinformował, że 25 marca br. odbyło się spotkanie na 

którym  wszyscy sołtysi, lokalni liderzy opowiedzieli się pozytywnie za wyodrębnieniem w 

budżecie gminy w roku 2015 środków stanowiących fundusz sołecki.  

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj poinformował, że środki funduszu sołeckiego mogą być 

między innymi wykorzystywane na poprawę estetyki lokalnego środowiska, budowę punktów 

oświetlenia ulicznego, renowację obiektów zabytkowych, budowę sieci wodno-kanalizacyjnej 

przy świetlicy wiejskiej w skali mikro. Sołectwo może wprowadzić zmianę zadania w 

terminie do 30 marca roku budżetowego.  

 

W dyskusji Radny Marcin Stróżyński stwierdził, że propozycja funduszu sołeckiego jest 

ciekawa ale żeby nie wystąpiły sprzeczności pomiędzy mieszkańcami miejscowości 

przykładem może być wieś Maciejewo. 

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj udzielając wyjaśnień poinformował, że nie powinno być 

niedomówień ze względu na ustaloną przynależność terytorialną wsi.  

 

Radny Stanisław Machowski stwierdził, że na proponowanym rozwiązaniu utworzenia 

funduszu sołeckiego gmina zyska. W ramach funduszu sołeckiego znaczną część zadań będą 

realizowali sołtysi.  

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że utworzenie funduszu sołeckiego to nie 

nowość. Fundusz ten był zawsze, ale w innej formie. Celem funduszu sołeckiego jest 

integracja społeczności wiejskiej szczególnie przy organizacji dożynek, uroczystości Dnia 

Dziecka, Dnia Kobiet itp. 

 

Zastępca Burmistrza  Eugeniusz Nowak poinformował, że trwa proces demokratyzacji 

życia społecznego, od wielu lat sołectwa zgłaszają propozycje, uczestniczy w tworzeniu 

projektu budżetu. Temat dotyczy budżetu na rok 2015.   

 

 

Członkowie komisji przyjęli projekt  uchwały w sprawie   wyrażenia  zgody na 

wyodrębnienie w  budżecie gminy w roku 2015 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Poniec. 

 

Zastępca Burmistrza  Eugeniusz Nowak  przedstawiając   projekt uchwały   poinformował, 

że co roku  burmistrz przygotowuje  projekt programu do dnia 31 marca, program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt.  

Program, którego projekt przygotowuje  burmistrz  obejmuje zgodnie z art.11a ust.2 ustawy o 

następujące obligatoryjne działania: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 



3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazywanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu Burmistrz przekazał do zaopiniowania zgodnie z art. 11a ust. 7 pkt. 1-3 

ustawy o ochronie zwierząt:   

1. Powiatowemu lekarzowi weterynarii; 

2. Gostyńskiemu Stowarzyszeniu Przyjaciół Zwierząt „Noe”; 

3. Dzierżawcom i zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy. 

Zmiany dotyczą  zawarcia umowy z lekarzem weterynarii i  przekazania środków na 

realizację programu. 

 

Członkowie komisji przyjęli projekt  uchwały w sprawie  programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Poniec. 

 

 

Ad. 8. Wysłuchanie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok  

2013. 

 

Zastępca Burmistrza Ponieca Eugeniusz Nowak  odczytał sprawozdanie z działalności 

zespołu interdyscyplinarnego za rok 2013. W końcowej części swego wystąpienia  

podziękował członkom zespołu  za pracę  w minionym roku. Radni w dyskusji nie zgłosili 

uwag do pracy zespołu interdyscyplinarnego. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 9. Wysłuchanie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i  

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w  2013 roku. 

 

Sekretarz Gminy Marcin  Pazdaj   przedstawił  realizację Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w   2013 roku, a 

Karina Mietlińska   sprawozdanie  z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

problemów alkoholowych za miniony rok. 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 

 

W dyskusji radna Małgorzata Danielczak zwróciła się z pytaniem ile dzieci chodzi na 

zajęcia  świetlicowe  w Łęce Wielkiej, bo jeśli zainteresowanie jest znikome to należy  

zastanowić się nad    celowością  wydatkowania środków. 

 

Sekretarz Gminy Marcin  Pazdaj   poinformował, że  sprawdzi ile dzieci uczęszcza do 

świetlicy w Łęce Wielkiej  i udzieli odpowiedź  radnej  Pani Danielczak. 

 

http://lex.pl/serwis/du/2003/1002.htm


Radna Ewa Kończak poinformowała,  że w planie pracy Komisji Oświaty jest temat  

funkcjonowania świetlic środowiskowych. 

 

Zastępca Burmistrza  Eugeniusz  Nowak  poinformował,  że  od  wielu lat funkcjonują 

świetlice środowiskowe,  są  utrzymywane  ze środków  za sprzedaż napojów alkoholowych, 

wielu uczniów skorzystało  z tej formy pomocy, ponieważ w domu nie  było warunków do  

nauki. Wielu uczniom wychowującym się w rodzinach patologicznych pobyt w świetlicy 

środowiskowej umożliwił odrobienie lekcji, ponieważ w domu   nie posiadają takich 

możliwości. 

 

Radny Stanisław Machowski  poinformował,   że  świetlice  środowiskowe  są wsparciem 

dla uczniów z różnych rodzin. 

 

Radny Marcin Stróżyński  nawiązał do mało czytelnych informacji w ogłoszeniach o  

wyjazdach organizowanych przez Gminne Centrum Kultury Sportu Turystyki i Rekreacji. 

Prosił  o jasno sformułowane informacje w ogłoszeniach o wyjazdach. 

Dzieci chętnie uczestniczyły  w  ubiegłorocznych zajęciach organizowanych w ramach tzw. 

Zielonych Wakacji, ale zaangażowanie  opiekunek w organizację zajęć  mogło być większe. 

 

Ad. 10. Sprawy organizacyjne. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz  poinformował o obowiązku złożenia  oświadczeń 

majątkowych w terminie do 30 kwietnia bieżącego roku.  Radni  otrzymali druki  do 

wypełnienia.                                                                                                                         

Przewodnicząca Komisji Grażyna Biernaczyk  w  związku z wyczerpaniem porządku  

posiedzenia  podziękowała radnym i gościom za uczestnictwo w posiedzeniu. 
 

 

Protokółowała                                                                            Przewodnicząca Komisji 

Radomiła Repak                                                                           Grażyna  Biernaczyk 


